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SLOVO STAROSTY

Číslo 3/2015, ROČNÍK V.

AKTUÁLNĚ Z OBCE

Vážení spoluobčané,

právě držíte v rukách poslední číslo letošních Obecních novin. Přímo ďábelským 
tempem se nám blíží konec roku a tak je čas opět trochu rekapitulovat.

Možná se budu opakovat, ale jen pro osvěžení paměti připomínám, co se mimo jiné 
v letošním roce v naší obci událo. Přes částečné výhrady některých z vás se podařilo 
dokončit projekt „Obnova vybrané zeleně v obci Dolní Přím“ (realizaci provedla firma 
Zahradnictví Květ ze Stračova, dotace ve výši 80%). Zde by asi stálo za zmínku, že po 
vykácených stromech by mělo v každé místní části něco zůstat. Proto byl osloven pan 
Krafek, aby nám z vytěženého dřeva zhotovil sochy do všech našich obcí. Na Horním 
Přímě již střeží dětské hřiště socha moudré sovy, na Dolní Přím se chystá socha 
vodníka, pro Nový Přím je zatím teprve vybrán motiv, a to socha bači. Na náměty na 
sochy pro místní části Probluz a Jehlice zatím ještě čekáme. 

Letos byla také zdárně dokončena rekonstrukce plotu a vrat u kostela na Probluzi (práci provedla firma Ivo Pavlík 
Dolní Přím). Zároveň bylo firmou Petr Lacourt opravené i vstupní schodiště. Celý projekt byl hrazen z rozpočtu obce. 
Dále byla dokončena 1. etapa výměny plotu okolo zámku na Dolním Přímě (realizaci provedla firma Ivo Pavlík, Dolní 
Přím, opět bylo vše hrazeno z rozpočtu obce). A byly dokončeny vnitřní úpravy prostor v objektu bývalého archivu 
v č.p. 16 na Dolním Přímě (na realizaci se podílely firmy: Milan Roušal Dolní Přím, Aleš Košťál Probluz, Samat Hradec 
Králové, Vladimír Fof Nechanice, Josef Havrda Probluz, Zdeněk Ryba Dolní Přím - vše bylo hrazeno z rozpočtu obce).

V říjnu byl v naší kapli proveden průzkum zaměřený na zmapování výskytu fresek pod vrstvou malby. 
Výsledky ještě neznáme, ale budeme doufat, že průzkum bude úspěšný.

Koncem roku se s některými z Vás budu těšit na setkání na vánoční besídce pro seniory, nebo na již tradičním 
rozsvěcení vánočního stromu, případně na vánočním koncertu v kapli.

Závěrem mi dovolte, abych Vám z celého srdce popřál klidné a radostné svátky vánoční, bohatého Ježíška,  
a aby pro Vás byl ten nadcházející rok 2016 rokem jen dobrých zpráv, pohody a spokojenosti.

Petr Švasta, starosta obce

Obec neustále pokračuje v nezbytných 
opravách svého majetku

Mezi povinnosti obcí patří i péče o budovy a další 
nemovitosti, které jsou v jejich majetku. Protože naše obec 
vlastní několik obecních bytů, musí se náležitě starat o jejich 
údržbu. V letošním roce bylo rozhodnuto o výměně oken 
v bytech č.p. 71 na Probluzi a v č.p. 27 na Dolním Přímu. 

Výměnu oken v obou bytech provedla firma Samat s.r.o. 
za celkovou cenu 109 426 Kč.

V letošním roce se také dostal na řadu chodník v zámecké 
zahradě na Dolním Přímu, který využívají především 
nájemci obecních bytů. Chodník již byl v nevyhovujícím, až 
havarijním stavu. Jeho opravu pro naši obec provedla firma 
Neuman s.r.o. za cenu 46 676 Kč.

Nový Přím bude mít letos  
nové osvětlení vánočního stromu

Pro nadcházející adventní období bylo nutné vyřešit 
situaci s osvětlením vánočního stromu na Novém Přímu. 
Sváteční výzdobu totiž zkomplikovala realizace projektu 
„Obnova zeleně“, protože během ní byly staré nemocné 
stromy, na kterých bylo v předchozích letech umístěné 
osvětlení, odstraněny. 

V letošním roce bude tedy poprvé ozdoben stříbrný smrk 
rostoucí na ostrůvku při vjezdu do obce. 

Světelnou vánoční výzdobu pro Nový Přím zajistí firma 
ERMO za cenu 25 065 Kč. 
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Nové vybavení knihovny  
na Dolním Přímu

Čas letních prázdnin obec využila k tomu, aby zvelebila 
obecní knihovnu na Dolním Přímě, která zároveň slouží jako 
zasedací místnost obecního úřadu. Pravidelní návštěvníci 
knihovny nebo hosté, kteří chodí na jednání zastupitelstva, 
si již jistě všimli, že je místnost nejen nově vymalovaná ale 
i vybavena novým nábytkem. 

Oprava chodníku u prodejny Hruška 
na Dolním Přímu 

Stavební výbor upozornil obecní zastupitelstvo na 
havarijní stav chodníku u prodejny Hruška na Dolním Přímu. 

Protože chodník není v majetku obce, požádal starosta obce 
opakovaně o provedení opravy majitele pozemku - firmu 
Hruška. Bohužel bezvýsledně. Protože je především nutné 
chránit zdraví našich občanů a předejít možným úrazům, 
usneslo se obecní zastupitelstvo, že obec opravu chodníku 
provede na vlastní náklady. Opravu provedla firma Jiří 
Neumann s.r.o. za cenu 39 274 Kč.

Průzkum freskové výzdoby v kapli 
Hradecký deník přinesl svým čtenářům v sobotu dne 

24. 10. první zprávy o průzkumu fresek v naší kapli. Tento 
článek vám nyní přeneseně přinášíme také v našich 
Obecních novinách. O výsledcích průzkumu Vás budeme 
informovat v příštím čísle našich novin.
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Nakládání s odpady
V naší obci dbáme na třídění odpadů a neustále se snažíme 

zlepšovat podmínky pro jejich vhodnou likvidaci. Díky 
tomu, že správně vytříděného odpadu stále přibývá, byly 
do všech našich obcí pořízeny další kontejnery. Na Dolním 
Přímě je navíc nově i nádoba na kovový odpad. Letos již 
proběhly svozy nebezpečného odpadu, velkoobjemového 
odpadu a nově také bio odpadu. 

První svoz bio odpadu však provázely drobné 
nepříjemnosti. Přestože bylo zveřejněno, co do kontejneru 
patří, našli jsme tam bohužel i plastové židle, regály, 
dřevěné police a podobně. Prosíme občany, aby i zde dbali 
na správné složení vyváženého odpadu. Obec totiž musí 
za svoz kontejneru, který je naplněný špatně vytříděným 
odpadem, zaplatit podstatně vyšší částku než je obvyklé.

Velký kontejner na bio odpad bude v lednu 2016 
pořízen i  na hřbitov na Probluzi a bude umístěn vedle 
márnice. Tento kontejner bude určen pro odpad výhradně 

ze hřbitova nikoliv ze zahrad občanů. Plastový a smíšený 
odpad ze hřbitova se bude i nadále vhazovat do nádob 
u vchodových vrat.

 
Informace k dotacím na výměnu 

zastaralých zdrojů vytápění  
(„kotlíkové dotace“), o které je možné 

žádat z Operačního programu  
„Životní prostředí 2014 – 2020“

Jedná se o finanční podporu na výměnu zastaralých zdro-
jů tepla na pevná paliva poskytována fyzickým osobám 
- majitelům rodinných domů - prostřednictvím Královéhra-
deckého kraje z Operačního programu Životní prostředí. 
Předmětem podpory tedy bude výměna nevyhovujícího 
kotle na tuhá paliva za:
• kotel na pevná paliva,
• tepelné čerpadlo,
• plynový kondenzační kotel.

Dále je možné v rámci výše uvedených opatření provést:
•  instalaci solárně-termických soustav pro přitápění  

nebo přípravu TV
(pouze v kombinaci s výměnou hlavního zdroje tepla).

•  „mikro“ energetická opatření ke snížení energetické  
náročnosti objektu
(zateplení střechy nebo půdních prostor, zateplení stropu sklep-

ních prostor nebo podlahy, dílčí zateplení dalších konstrukcí – 
např. severní fasáda apod., oprava fasády, např. prasklin a dalších 
poruch fasády – eliminace tepelných mostů, oddělení vytápěné-
ho prostoru rodinného domu od venkovního - např. zádveří, dílčí 
výměna oken, výměna vstupních a balkonových dveří, instalace 
těsnění oken a dveří, dodatečná montáž prahů vstupních dveří, 
výměna zasklení starších oken za izolační dvojskla)

Náklady na „mikro“ energetická opatření mohou dosaho-
vat max. 20 tis. Kč.

Předpokládaná výše podpory
Celkové náklady na realizaci projektu mohou být max. do 

výše 150 tis. Kč, z čehož výše poskytnutých finančních pro-
středků z OP ŽP bude činit:
• 70 % v případě pořízení kotle spalujícího pouze uhlí
•  75 % v případě plynového kondenzačního kotle 

a kombinovaného kotle (uhlí + biomasa),
•  80 % v případě tepelného čerpadla, příp. kotle pouze 

na biomasu

Způsobilé výdaje
Za způsobilé výdaje projektu budou považovány náklady 

na stavební práce, dodávky a služby bezprostředně souvise-
jící s předmětem podpory, zejména pak:

•   stavební práce, dodávky a služby spojené s realizací 
kotle na pevná paliva, resp. tepelného čerpadla, resp. 
plynového kondenzačního kotle, resp. solární termické 
soustavy,

•  stavební práce, dodávky a služby související s realizací 
nové otopné soustavy nebo úpravou stávající otopné 
soustavy, včetně dodávky a instalace akumulační 
nádoby, pokud je toto doporučeno projektem, výrobcem 
nebo dodavatelem (v návaznosti na realizaci nového 
zdroje tepla pro vytápění),

•  náklady na zkoušky nebo testy související s uváděním 
majetku do stavu způsobilého k užívání a k prokázání 
splnění technických parametrů, ovšem pouze v období 
do kolaudace (uvedení do trvalého provozu),

•  náklady na pořízení Průkazu energetické náročnosti 
budovy v případě, že je jím prokazováno plnění 
klasifikační třídy energetické náročnosti budovy „C“,

•  stavební práce, dodávky a služby spojené s povinnou 
realizací opatření vedoucí ke snížení energetické 
náročnosti objektu, kde dojde k instalaci nového zdroje 
vytápění.

Časová způsobilost bude upřesněna  
(nelze však uznat výdaje uskutečněné před 15. 7. 2015).

Bližší informace o dotaci lze získat na adrese  
http://www.kr-kralovehradecky.cz,  

odkaz „Kotlíkové dotace“.

INZERCE
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA  

Od října do prosince 2015 
oslavili a oslaví svá životní jubilea: 

Vlasta Horáčková, Dolní Přím 
Ludmila Formánková, Horní Přím
Václav Vondra, Probluz 
Jaroslav Kosař, Probluz 
Vladislava Koubová, Probluz 
Jana Horáčková, Dolní Přím 
Libuše Homoláčová, Probluz 
Jitka Strunová, Dolní Přím 
František Homoláč, Jehlice
Anna Šecová, Probluz 
Helena Volfová, Dolní Přím
Petr Vejman, Jehlice
Václav Macháň, Horní Přím

     Oslavencům přejeme  
       hodně zdraví, lásky, štěstí  
           a životního optimismu!Rodičům srdečně blahopřejeme!

Narodili se:

Ondřej Vavruška
(Horní Přím)

Benjamin Lacourt
(Dolní Přím)

Rozloučili jsme se:  

Marie Homoláčová, Jehlice
Danuše Vohralíková, Horní Přím

Zhodnocení rozloučení s prázninami
Poslední srpnovou sobotu připravilo SDH Dolní Přím ve 

spolupráci s obcí Dolní Přím a ostatními spolky pro děti na 
hasičské louce rozloučení s prázdninami.

Letos jsme se rozhodli uspořádat pro děti program „alá“ 
malá pouť, která začala vystoupením žonglérů. Pak už se děti 
rozběhly po louce, aby plnily různé úkoly, za které získávaly 
naši přímskou měnu „Přímáky“. Ty pak utrácely, jako na každé 
správné pouti, za různé atrakce nebo nákupem ve stánku. 
Stánek kromě tradičních pouťových koláčů, cukrové vaty nebo 
pendreků nabízel také, jako malé připomenutí nadcházející 
školního roku, tužky, pravítka, fixy a další pomůcky. Pro 
menší děti byly přichystány i nějaké hračky. Přestože se nám 
nepodařilo sehnat jako hlavní pouťovou atrakci kolotoč, 
děti si odpoledne užily. Mohly si vybrat z velkého množství 
dalších atrakcí jako je skákací hrad, trampolína, malovaní na 
obličej, vymalování sádrové figurky, střelnice, jízda na koni 
nebo si vyzkoušet žonglérské umění. Snad se nám podařilo 
založit novou tradici, kdy místo dětského dne oslavíme konec 
prázdnin a začátek nového školního roku.

Jana Burketová

INZERCE

Reklama v Obecních novinách
Obec Dolní Přím nabízí prostor pro inzerci v Obecních 
novinách. Reklamní prostor je možné zakoupit ve 
třech různých formátech: A5 za cenu 500 Kč, A6 za 
cenu 300  Kč, A7 za cenu 200 Kč. Zájemci o inzerci se  
mohou přihlásit na OÚ. Obecní noviny vycházejí v nákladu 
300  výtisků a  jsou distribuovány do každé domácnosti 
na Dolním Přímu a všech jeho přilehlých částí. 

Přivítali jsme nové občánky
Benjamin Lacourt, Ondřej Vavruška, Adélka Bártová a Patrik Švasta.
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CO SE PRO VÁS CHYSTÁ

Pokud byste rádi prodávali své výrobky (např. kerami-
ku, výrobky ze dřeva, vánoční ozdoby) na vánočním 
jarmarku při rozsvěcení vánočního stromu, přihlaste 
se na Obecním úřadě nejpozději do 25. 11. 2015.  
Prodejní stoleček pro Vás zajistíme.

Dovolujeme si Vás požádat o nahlášení Vaší účasti 
na  besídce do 14. 12. 2015 a to na Obecním úřadě 
Dolní Přím, v Obecním hostinci na Dolním Přímě, 
nebo na tel. 495 441 076, mob. 731 772 169.

Těšíme se na Vaši účast.
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INZERCE

Z PROBLUZSKÉ ŠKOLY
V květnu reprezentovali naši školu nejlepší sportovci 

z 3. až 5. ročníku v oblastním kole závodů malotřídních škol 
v lehké atletice, které se uskutečnilo na sportovním hřišti 
ZŠ Černožice n. Labem. Od 31. května jsme strávili příjemný 
týden na škole v přírodě. Tentokrát jsme z chaty Klučanky, 
v malé obci Dědov, vyráželi na výlety do okolí Adršpašských 
skal. Hned po návratu prvňáčky, druháky a třeťáky čekalo 
oblíbené zakončení plavecké školy v  Aquaparku v Hradci 
Králové. A vítězové z Černožic se opět utkali v atletice, 
tentokrát na stadiónu ZŠ Sever, odkud přivezli 6 zlatých 
medailí Anička Vycpálková, Míša Hejzlar a Jirka Malý. 
Mateřská školka navštívila krásný areál Babiččina údolí 
v  Ratibořicích. V červnu se předškoláci svezli na koních 
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SPOLKOVÁ ČINNOST 

a opekli si buřtíky na školní zahradě. Konec školního roku 
jsme si zpestřili skákacím hradem, který nám zapůjčila obec 
Dolní Přím a který si školáci i školkáčci moc užili.

Aktuální školní rok zahájilo 21 žáků základní školy 
a 20 dětí mateřské školy. Jako každoročně novým žáčkům 
přišel popřát hodně úspěchů i pan starosta. Hned 10. září 
školáci s  předškoláky jeli na společný výlet „Jičín – město 
pohádky“. A zatím poslední akcí byla říjnová návštěva 
chovatelů dravých ptáků, od kterých jsme se dozvěděli 
mnoho zajímavého a prohlédli si dravce, které bychom ve 
volné přírodě jen stěží spatřili.

Přejeme hezký a barevný podzim a příště zase ve škole.
Kolektiv ZŠ a MŠ Probluz

ZKO Dolní Přím-ProbluzZKO Dolní Přím-Probluz

SDH Dolní Přím - ženySDH Dolní Přím - ženy

Před prázdninami jsme pořádali pro naše členy „Tajný vý-
let“. Cíl jsme vybírali z mnoha možností. Nakonec jsme se 
rozhodli pro netradiční místo a navštívili jsme nově zpřístup-
něnou věž na zámku Hrádek u Nechanic. Cestu na Hrádek 
jsme pojali sportovně, a to na kolech. I když se nám počasí 
měnilo a před očima se střídal déšť se sluncem, cestu jsme 
zvládli a v jejím průběhu jsme řešili různé úkoly. Odměnou 
nám v půli cesty byl skvělý bramborák v  Radíkovicích na 
koupališti. Někteří z nás byli natolik odvážní, že se v ledové 
vodě dokonce vykoupali. Konec cesty jsme oslavili dobrou 
náladou a dalším občerstvením na cvičáku na Probluzi. 

Volný čas strávený na cvičáku však nevyplňujeme jen zá-
bavou a cvičením. Mnoho hodin věnujeme také brigádám 
na zvelebování a udržování prostředí. Na podzim jsme se 
sešli již na dvou brigádách.

V listopadu nás čekají ještě zkoušky poslušnosti s našimi 
čtyřnohými kamarády, kde se zúročí naše celoroční práce. 
Všem zúčastněným držíme palce.

Před námi je konec roku, který tradičně v prosinci zakon-
číme výroční členskou schůzí a stromečkem pro naše pejsky.  

Do Nového roku Vám přejeme hodně úspěchů, málo sta-
rostí a dobrou náladu.

Jednatelka ZKO Probluz

„Podzimní jumpy“

V sobotu 3. 10. 2015 se na kynolo-
gickém cvičišti v Dolním Přímu – Pro-
bluzi konaly neoficiální závody v agili-
ty. Sponzorem akce byla firma HUSSE 
zastoupená panem Alexandrem Stu-

dýnkou. Závodů se zúčastnilo 66 týmů, které soutěžily ve 
třech kategoriích velikostních Small, Medium, Large a dvou 
výkonnostních Začátečníci (bez výkonnostního průkazu) 
a Pokročilí (týmy startující na oficiálních závodech). Parkury 
připravila a posuzovala Jana Gregorová. Bylo příjemné pod-
zimní počasí. Nechyběly výborné Lucčiny Míša řezy a v bu-
fetu si každý mohl vybrat něco k jídlu a pití. Za pohodové 
atmosféry si týmy zaběhly dva různé parkury Jumping  I, 
Jumping  II. Při přejímce každý tým dostal tašku s pamlsky 
pro pejsky a ti nejlepší byli oceněni medailemi a  věcnými 
cenami. Závody proběhly v duchu „fair play“ a již se může-
me se těšit na další rok.

Marcela Červená

Závodní sezóna přímských hasiček
Jako každý rok, jsme se zúčastnily několika soutěží v po-

žárním útoku a reprezentovaly naši obec. Sezóna to byla 
plná zvratů a zklamání, ale i přes všechny komplikace jsme 
vydržely a bojovaly až do konce. Problémy, které nás prová-
zely, se týkaly především techniky, která je pro nás při závo-
dech stejně tak důležitá, jako sehraná parta.

Každý si může myslet, že sezóna začíná prvním závodem, 
ale není tomu tak. Důležitá je především příprava během 
zimy, kdy se nedá běhat s vodou a trénovat útok samotný. 
Tuto skutečnost jsme vzaly na vědomí a do trénování se 
pustily již přes zimu, kdy jsme docházely do tělocvičny pro-
bluzské školy a trápily svá těla, abychom získaly potřebnou 
sílu pro závody. Toto zimní trénování se nám zúročilo hned 
na prvních závodech, které se konaly na domácí půdě dne 
2. 5. 2015 - zde jsme obsadily krásné 1. místo.

Již popáté v řadě jsme se zúčastnily Východočeské hasičské 
ligy, kde se nám letos nedařilo a v konečném výsledku jsme 
obsadily 9. místo. Letošní Východočeská hasičská liga měla 
celkem 10. kol. Nejlepší výkon v rámci působení na VČHL se 
dostavil hned na prvních závodech, které se konaly dne 24. 5. 
2015 ve Velkém Třebešově, z tohoto závodu jsme si odvezly 
„bramborové“ medaile za čas 17:68!! Pak přišla smůla v podo-
bě rozbité mašiny a musely jsme improvizovat. Půjčování stro-

je od jiných týmů udělalo své, výkony i časy šly dolů a ztratila se 
i motivace. Přesto jsme odběhly všech deset kol tohoto seriálu.

Dále jsme se zúčastnily závodů ve Starých Nechanicích, 
které se konaly dne 6. 6. 2015, zde jsme zvítězily a domů jsme 
si odvezly zlato. Dobré výkony jsme předvedly i na Extralize 
Hasičské vzájemné pojišťovny. V rámci této nejvyšší soutěže 
v České republice jsme odběhly celkem 3. kola, a to v Pšánkách 
dne 20. 6. 2015 (12. místo), v Myštěvsi dne 21. 6. 2015 (8. místo) 
a v Letohradu – Kunčicích (12. místo). Na úplně poslední závo-
dy sezóny jsme vyrazily dne 3. 10. 2015 do Rokytna na Ligu par-
dubického okresu, zde jsme svůj pokus nedokončily, ale chuť si 
spravily ve druhém kole, kde jsme se umístily na druhém místě 
a domů si odvezly krásný vavřínový věnec. 

Za SDH Dolní Přím Veronika Hloušková
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Oddíl mladých hasičů – DRAKOUŠIOddíl mladých hasičů – DRAKOUŠI
Novou sezonu jsme zahájili víkendovým soustředěním 

mladých hasičů v Havlovicích. Soustředění bylo především 
přípravou na první kolo hry PLAMEN, závod požárnické 
všestrannosti, ale také příležitostí pro podporu našeho 
družstva žen, které se v Havlovicích zúčastnilo 7. kola 

Východočeské hasičské ligy. Mezi našimi tréninky na závod 
požárnické všestrannosti jsme stihli navštívit hasičské 
muzeum ve Velkých Svatoňovicích. Zážitkem pro děti bylo 
jistě i setkání s havlovickým vodníkem Joudou, o kterém 
psal v Doktorské pohádce Karel Čapek. Pohádku jsme si 
hned na naší další schůzce přečetli. Větší část nákladů na 
soustředění byla pokryta z dotace Královéhradeckého kraje 
a z pokladny SDH Dolní Přím.    

Závod požárnické všestrannosti se konal 10. října 
v  Hoříněvsi. Na trať dlouhou 2 km jsme vyslali dvě hlídky. 
V náročném lesním terénu hlídky plnily úkoly na šesti 
stanovištích – střelba, zdravověda, topografie, požární 
ochrana, vázání uzlů, překonání lana. Závod ověřil znalosti 
topografických značek, technických prostředků požární 
ochrany, hasebních prostředků, schopnosti ošetřit zraněné 
koleno a loket nebo uvázat pět uzlů – plochou spojku, 
zkracovačku, úvaz na proudnici, lodní a tesařský uzel.

Hlídka č. 1 Hlídka č. 2
Vítek Ryba Dan Tichý
Zuzka Soukupová Lili Stránská
Pavla Soukupová Eliška Vyčítalová
Martin Vlastník Magda Vyčítalová
Vojta Vyčítal Natálka Polívková

Pro některé děti z druhé hlídky to byl první závod 
požárnické všestrannosti, a proto 10. místo bereme jako 
velký úspěch.

Obrovskou radostí pro nás bylo 1. místo hlídky číslo 
jedna, protože za sebou nechala 22 hlídek z celého 
královéhradeckého okresu.  

Oslavy s dortem a dětským šampaňským jsme připravili 
na další schůzku.

Podzim tradičně věnujeme přípravě vystoupení na výroční 
valnou hromadu, která je naplánovaná na 12. prosince. 

Děti se také zapojí do organizace Mikulášské besídky. 
Mikuláše, anděla a čerty jsme do přímské hospody pozvali 
na sobotu 5. 12.   

Do oddílu stále přijímáme nové členy. Přijďte se podívat 
na naše schůzky, které se pravidelně konají v pátek od 
17 hodin v hasičárně.

Jana Burketová
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Poslední hodnocení činnosti AFK PROBLUZ 
proběhlo před devíti měsíci. Co se za toto ob-
dobí v našem klubu událo, se Vám pokusíme 
přiblížit v následujících řádcích.

V ročníku 2014/2015 obsadilo naše „A“ muž-
stvo konečné 10. místo v okresním přeboru, 
„B“ mužstvo si „podrželo“ až do konce sezóny 

poslední místo ve 4. třídě a starší elévové skončili také po-
slední. Ti „zaplatili“ nováčkovskou daň.

Do soutěží okresního fotbalového svazu Hradec Králové 
ročníku 2015/2016 jsme po dlouhých jednáních přihlásili 
týmy A, B, starší přípravku a mladší přípravku.

Přípravy a vedení dospělých se ujal opět Roman Fejfar 
a  Roman Vobejda st. Roman Fejfar se před začátkem sou-
těže rozhodl nepokračovat a tak jej nahradil hrající trenér 
Roman Neumann. Radek Boniš se ujal trénování našich nej-
menších hráčů.

Mužstvům se v letošním ročníku daří se střídavými úspě-
chy. „A“ tým se pohybuje těsně pod polovinou tabulky své 
soutěže. „B“ tým je sice opět poslední, ale jeho soutěž je 
velmi vyrovnaná a ztrátu na třetí místo má pouze tři body. 
Starší elévové se pohybují na předposledním a posledním 
místě své soutěže a mladší elévové nám zatím dělají největší 
radost a pohybují se kolem 5. místa z celkových 23 přihláše-
ných mužstev.

Před začátkem sezóny jsme spoléhali se zapojením býva-
lých dorostenců do obou dospělých mužstev, ale bohužel 
se nám nepodařilo všechny tyto hráče přesvědčit o pokra-
čování v našem klubu a tak se potýkáme s obsazením hráči 
při jednotlivých utkáních. Není ve finančních možnostech 
klubu doplnit týmy novými hráči a platit mateřským celkům 
vysoké částky za hostování nebo hráčům měsíční platy. 
Toto se musí zohlednit i při hodnocení sportovní stránky 

AFK ProbluzAFK Probluz
a současného postavení v tabulce. Členové výboru AFK se 
usilovně snaží, aby udrželi místní odchovance o které je zá-
jem z finančně silnějších klubů, ale zároveň nechce bránit 
šikovným hráčům zahrát si vyšší soutěž.

Všichni činovníci spolku pracují bez nároku na finanční 
odměnu a tak zamrzí, pokud si někdo neváží jejich snahy 
a práce. A to buď svým nezodpovědným přístupem (hrá-
či) nebo někdy nedůstojným chováním (fanoušci). Tímto 
apelujeme na všechny hráče i fanoušky, aby se při utkáních 
chovali slušně a spořádaně a v duchu hry fair play. Případ-
né prohřešky jsou pak tvrdě trestány a často k tomu bývá 
i finanční postih, což je to poslední, co jako amatérský klub 
potřebujeme!

Činnost našeho spolku spočívá především v organizaci 
sportovních aktivit. K tomu se snažíme o zlepšování stavu 
pronajatého majetku – budovy šaten u hřiště. V letošním 
roce proběhla výměna oken a dveří u šatny dětí a v příštím 
roce bychom rádi pokračovali postupně s výměnami u dal-
ších místností. Není ale ve finančních možnostech klubu vše 
hradit ze svých prostředků a tak vše závisí na tom, jak bude-
me úspěšní v získávání různých dotací.

V roce 2016 si také připomeneme 60. let od založení klu-
bu a toto jubileum bychom chtěli také důstojně oslavit. Vše 
bude včas zveřejněno a předem jste všichni zváni.

Opět bychom také chtěli požádat Vás, kteří byste se chtě-
li nějakým způsobem zapojit do zajímavé práce v našem 
spolku, neváhejte a přijďte se mezi nás podívat. Rádi Vám 
zodpovíme Vaše případné dotazy a vše ukážeme. A také 
bychom opět rádi poděkovali všem, kteří se podílí na chodu 
klubu a i všem, kdo náš klub finančně či jinak podporují.

Za výbor AFK PROBLUZ
Stanislav Bednář

TJ SOKOL PROBLUZ – ženyTJ SOKOL PROBLUZ – ženy
Milí spoluobčané, dovolujeme si tímto konstatovat, že se 

naše malá Tělocvičná jednota Sokol Probluz i v tomto roce 
nadále věnuje především pravidelným pondělním zdravot-
ním cvičením.

Na jaře, a to 19. 4. 2015 jsme se měly možnost zúčastnit 
doškolovacího semináře cvičitelek a cvičitelů, který se konal 
v Praze v Tyršově domě. Pořadatelem byl Odbor všestran-
nosti ČOS - komise zdravotní tělesné výchovy. Pro velký zá-
jem o tématiku krční páteře se jednalo již o třetí termín, kdy 
bylo možné se školení zúčastnit. Seminář nabídl teoretické 
poznatky i nácvik praktických postupů z oblasti prevence 
pohybových poruch zaměřený na oblast krční páteře.

Byly zde nastíněny principy optimální pohybové funkce, 
její diagnostika, dále PhDr. Andrea Levitová, Ph.D. prezen-
tovala vybrané patologické stavy dané oblasti včetně mož-
ností jejich ovlivnění zejména pomocí zdravotní tělesné 
výchovy. Cílem bylo pochopit a naučit se vnímat vlastní tělo 
a pracovat s ním nejen vzhledem ke konkrétní oblasti (krční 
páteř), ale i ve vztahu k celku.

Důraz byl kladen na praktické využití poznatků, tedy jak 
cvičit, jak si ulevit od bolesti a jak vůbec zacházet se svým 
pohybovým systémem, aby pohyb byl radostí.

Dále rády informujeme, že nám zastupitelstvo obce  
Dolní Přím na jednání dne 13. 4. 2015 odsouhlasilo, na zákla-
dě předložené žádosti o příspěvek na činnost v roce 2015, 
nákup 10 permanentek na ochotnická divadelní představe-
ní do Kulturního domu v Nechanicích na sezónu 2015-2016. 
Zastupitelé nám, formou darovací smlouvy, schválili pří-
spěvek ve výši 7 000 Kč. Touto cestou bychom ještě jednou 
chtěly poděkovat za finanční podporu našeho spolku.

Dne 26. 6. 2015 jsme měly tradiční táborák u Kristy  

Doležalové na Dolním Přímě. Setkání před prázdninami pro-
běhlo ve veselém duchu. Předaly jsme si jedny z posledních 
informací k zářijovému třídennímu výletu.

5. 9. 2015 pořádala Sokolská župa Orlická v sokolovně na 
Pražském Předměstí, tak jako každoročně, župní poprázd-
ninové doškolení cvičitelů. Začaly jsme rozcvičením s  ruč-
níkem s lektorkou Vlaďkou Andršovou. Příspěvek MgA. 
Heleny Peerové, týkající se moderního pojetí správného 
držení těla (postavení na 3 bodech), byl naprosto bezvadný.  
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Srozumitelně podaná teorie i jasné praktické ukázky, dle 
nichž jsme si samy na sobě ověřily právě poslechnutou  
teorii. MgA. Peerová byla plná pozitivní energie, kterou šíři-
la všemi směry. Poslední příspěvek sobotního semináře byl 
od RNDr. Zachové a týkal se „zdravotního cvičení s náčiním 
i bez“. Opět jsme načerpaly inspirace ke cvičení v jednotli-
vých jednotách.

V termínu od 11. - 13. 9. 2015 jsme, jako každoročně, absol-
vovaly vícedenní turistický výlet. Navštívily jsme romantický 
kraj Karla Hynka Máchy. Byly jsme ubytované v chatové osa-
dě Jachta ve Starých Splavech u Máchova jezera.

Tentokrát nás se zajištěním výletu provázely nemalé po-
tíže. Ač jsme měly termín i podmínky ubytování zajištěné 
již od února 2015 v Rekreačním středisku Harmonie, tak 
nám 9. 9. 2015 pan Pola z Harmonie sdělil, že nám pobyt 
ruší z  důvodu, citujeme: „musíme Váš pobyt zrušit. Máme 
velké problémy s vodovodem, tak se pan majitel rozhodl pro-
voz střediska pro tuto sezonu ukončit a zahájit rekonstrukci.“ 
Toto nám oznámil, bez doporučení náhradního ubytování, 
po předchozím potvrzení našeho pobytu v RS Harmonie ze 

dne 31. 8. 2015. Naštěstí jsme ještě 9. 9. 2015, dva dny před 
odjezdem na výlet, sehnaly ubytování u paní Říhové v cha-
tové osadě Jachta. Když jsme dorazily na místo, kde jsme 
byly ubytované, tak jsme bohužel zjistily, že Rekreační stře-
disko Harmonie stále funguje a žádná rekonstrukce nepro-
bíhá. Údajně dal pan Pola přednost ubytování ukrajinským 
zájemcům o nocleh.

I přes prvotní problémy jsme hned první den absolvovaly 
výlet do okolí chatové osady až k Máchovu jezeru. V sobo-
tu jsme se vydaly ze Starých Splavů Jarmilinou stezkou do 
Doks. V Doksech jsme navštívili zámecký park, prošly jsme si 
město a vlakem jsme se vydaly zpět do Starých Splavů. Po-
časí bylo krásné, svítilo nám sluníčko a krajina okolo Mácho-
va jezera byla kouzelná. Výlet se nám opět vydařil a všem se 
u jezera moc líbilo.

Rády bychom ještě naše spoluobčany informovaly, že da-
rování nemovitého majetku TJ Sokol Probluz do vlastnictví 
obce Dolní Přím se záměrem obnovy zeleně parku již bylo 
dokončeno v srpnu 2015 vyrozuměním o provedeném vkla-
du do katastru nemovitostí v Hradci Králové.

Prodej části nemovitého majetku do vlastnictví manželů 
Markových byl rovněž dokončen, a to v červnu 2015 vyro-
zuměním o provedeném vkladu do katastru nemovitostí 
v Hradci Králové. Ještě nás čeká dořešit úhradu daně z na-
bytí nemovitých věcí u darovací smlouvy. Daň z nabytí ne-
movitých věcí u prodaného majetku již máme uhrazenou. 
V této souvislosti bychom ještě jednou chtěly poděkovat za 
spolupráci i pomoc paní Mgr. Anetě Bendové, panu staros-
tovi Petru Švastovi i manželům Markovým.

Tělocvičná jednota Sokol Probluz

Jezdecký klub Dolní PřímJezdecký klub Dolní Přím
Od našeho posledního příspěvku věnovaného činnosti 

Jezdeckého klubu se udála velká řada významných mo-
mentů. Vzhledem k tomu, že naposledy jsme se se čtená-
ři Obecních novin loučili před začátkem sportovní sezony 
2015, rádi bychom je nyní informovali o tom, co je dle naše-
ho názoru hodno zmínky.

Sportovní sezona představovala pro náš klub výjezdy na 
závody téměř každý víkend. Po pečlivé zimní  přípravě při-
nesla valná většina závodů, kterých jsme se účastnili, pěkné 
výsledky. Za rok 2015 se objevili naši zástupci téměř stokrát 
na startu oficiálních parkurových soutěží a bezpočtukrát 
na hobby soutěžích. Drezurní výjezdy se na konci sezony 
zastavily na čísle 43 startů za rok. Na naše sportovní dvo-
jice se nyní podíváme podrobněji. V parkurovém skákání 
se stabilně na předních místech výsledkových tabulek ob-
jevovala dvojice Jana Dušková a Carano-T „následovaná“ 
dvojicí Jana Dušková a Loreta 7.  Jako úspěšnou sezonu si 
mohly tu letošní odškrtnout i další jezdci a koně. Jmenovitě:  
Pavlína Dušková a Nebraska 2, Petra Zeiplová a Samanta, 

Anna Adamčiková a Básník, Nikola Čejková a Primo, Lucie 
Miřejovská a Běla, Josef Kubias a Bohemian Flora. Posled-
ní dva jmenovaní dosáhli dobrých umístění na oblastním 
mistrovství dětí na pony, které se konalo v druhé polovině 
prázdnin v Suché u Litomyšle. Lucie Miřejovská se s Bělou 
umístila v kategorii dětí do 16 let na 4. místě a Josef Kubias 
si s klisnou Bohemian Flora odvezl z oblastního mistrovství 
2. místo v kategorii dětí do 12 let. Významného úspěchu do-
sáhla v pony sportu Lucie Miřejovská s valachem Ruby, kte-
rý svoji sportovní kariéru zakončil výborným výsledkem na 
mistrovství ČR v drezuře, kde obsadil po třech kolech spor-
tovního klání krásné 5. místo.  Mistrovství ČR dětí na pony 
se ve skocích účastnil i Josef Kubias s Bohemian Florou. Této 
dvojici se bohužel tolik nedařilo, ale již samotná kvalifikace 
na takto významnou sportovní událost byla úspěchem a na-
byté zkušenosti dvojice jistě využije v následující sezoně, 
kdy se bude opět o účast na MČR pony pokoušet.

Pro pony sport bude naší posilou v následující sezoně  
Marie Šolcová, která letos na podzim úspěšně složila zkoušky  
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základního výcviku jezdce pro pony (ZZVJ-P), a díky tomu se 
bude v příštím roce, jak pevně doufáme, účastnit oficiálních 
pony soutěží.

Vzhledem k omezenému prostoru, který v obecních no-
vinách máme, je nemožné vypočítat veškeré úspěchy na-
šich reprezentantů na parkurových kolbištích a drezurních 
obdélnících. Pro ty, kteří mají zájem sledovat naše sportov-
ní kariéry, je tu profil JK Dolní Přím na Facebooku, kde lze 
zhlédnout nejen fotografie, ale i videa dokumentující naše 
sportovní snažení.

Jezdecký klub nezahálel ani na poli pořadatelském a ve 
svém areálu opět uspořádal množství akcí. Mezi nejdůleži-
tější lze zařadit dvoje drezurní závody, dvoje skokové ho-
bby závody, dvoje dopoledne her na koních pro děti, jarní 
zkoušky základního výcviku jezdce (ZZVJ), a také oblastní 
mistrovství dětí na pony v drezuře.

Na stránkách obecních novin se s vámi pro tento okamžik 
loučíme a doufáme, že až se zde uvidíme příště, budeme 
mít opět tolik dobrých zpráv jako tentokrát.

Jezdecký klub Dolní Přím

Myslivecké sdružení BOR Probluz Myslivecké sdružení BOR Probluz 
Činnost mysliveckého sdružení BOR, byla v podzimních 

měsících velmi pestrá. Po obnovení líhnutí a odchovu ba-
žantů, máme v bažantnici umístěno cca 600 bažantů urče-
ných pro vypuštění do volné přírody a pro vytvoření chov-
ného hejna. V uplynulých letech jsme vypouštění bažanty 
každoročně a bylo možné si opět povšimnout zvýšeného 
výskytu bažanta obecného v okolí obcí honitby Probluz.  

V uplynulých letech naše sdružení obnovilo několik na-
pajedel v lese Bor a remízku Olšina. V letošním extrémně 
suchém roce se toto opatření projevilo jako velmi prozíravé, 
neboť tato napajedla byla místem soustředění zvěře ze širo-
kého okolí, jako jediný dosažitelný zdroj vody.

V letošním roce bylo dosaženo velkého úspěchu i v čin-
nosti myslivecké kynologie. Člen našeho sdružení, vykoná-
vající funkci mysliveckého hospodáře, pan Tomáš Skalický, 

se svým dlouhosrs-
tým ohařem Vikem, 
se nominoval na 
prestižní mezinárod-
ní soutěž ohařů „Me-
moriál Karla Podhaj-
ského“. Jednalo se 
již o 77. ročník, který 
se konal ve dnech 
2. až 4. října 2015 na 
zámku v Náměšti na 
Hané. Této soutěže 
se účastní 10 ohařů 
z České republiky 
a 10 ohařů ze zahra-
ničí. Nominace pro 
účastníky probíhá 
na náročných soutě-
žích v  rámci ČR a  již 
samotná účast na 

tomto memoriálu je velkým úspěchem. Pan Skalický se spo-
lu s Vikem umístili na celkové 8. místě a získali titul res CACT.

Ve dnech 8. až 10. října 2015 se konalo 48. Mezinárodní 
setkání sokolníků v Opočně. Tato akce se konala poprvé 
v listopadu 1967.

Sokolníci využívají honitby v okresech Rychnov nad 
Kněžnou, Náchod, Hradec Králové a Pardubice. Již tradičně 

je honitba v Probluzi místem lovu jedné ze skupin - již po 
několikáté je to skupina lovců s orly. I letos byla dána mož-
nost veřejnosti k prohlídce lovících orlů s možností jejich 
doprovodu v honitbě. Před zahájením lovu byli sokolníci 
představit své svěřence dětem v probluzské škole. Děti si 
vyslechly některé zajímavosti o orlech a s velkým zájmem 
si je mohly prohlédnout z bezprostřední blízkosti. Následu-
jící lov terénu již pak sledovala skupina zájemců, která byla 
svědkem lovu srnčí zvěře orlem. Ve všech případech se jed-
nalo o odlov slabých kusů, které v přírodě nemohou přežít 
- tzv. sanitární odlov. Názorně tak bylo předvedeno místo 
dravců ve volné přírodě.  

Poněkud smutnější kapitolou naší činnosti je asistence při 
dopravních nehodách, kde dochází ke srážce zvěře s moto-
rovými vozidly. V letošním roce je to extrémně vysoký počet 
zvěře a to zejména daňčí a srnčí zvěře a rovněž divoké prase. 
Samozřejmě můžeme registrovat jen ty případy, o kterých 
se dozvíme od účastníků nehody, policie ČR nebo od ná-
hodných nálezců. Naší povinností je takto zabitou zvěř od 
silnice odstranit a likvidovat. Preventivně byly okolo nejvíce 
frekventované silnice z Hradce Králové na Nechanice, včet-
ně úseku probíhajícího naší honitbou, umístěny „pachové 
ohradníky“. Jsou umístěny okolo silnice na rovných úsecích, 
tedy tam kde vozidla jezdí vysokou rychlostí, avšak zároveň 
si je zvěř vybírá k přecházení silnice. Intenzita provozu a bo-
hužel i bezohlednost části řidičů, kdy jejich vysoká rychlost, 
jim neumožňuje zabránit střetu se zvěří, pak přináší ne-
blahé následky a to jak poškozená vozidla, někdy i zranění 
posádky a vždy smrt sražené zvěře. K těmto srážkám dnes 
dochází i na místních komunikacích a zde to odnášejí i zajíci 
a jiná drobná zvěř. Chtěl bych touto cestou požádat řidiče 
projíždějící honitbou o zvýšenou opatrnost a ohleduplnost.

V současné době nás již, jako každý rok, očekává příprava 
krmných zařízení na zimní období, což znamená zajištění 
dostatečného množství krmiva pro zimní přikrmování a pra-
videlná návštěva lesních i polních zařízení a jejich doplňo-
vání. Pro naše myslivce neplatí spoléhání na možnost mírné 
zimy. Musíme být připravení na každou alternativu a pomá-
hat zvěři překonat zimní strádání. Prosím proto i veřejnost 
o tolerantní chování v lesích a na polích, aby zvěř náročné 
období zdárně přežila.

Za Myslivecké sdružení BOR v Probluzi
JUDr. Václav Gadlina - předseda
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 Přejem e Vám
   krásné prožití  
svátků vánočních
   a do Nového roku  
  pevné z draví,  
  štěstí, lásku  
a spokojenost


